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ROMÂNIA 
JUDEŢUL VÂLCEA 
CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI RÂMNICU VÂLCEA 
 

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat astăzi, 09 august 2012, în şedinţa extraordinară a Consiliului Local al 
municipiului Râmnicu Vâlcea, convocată prin Dispoziţia Primarului nr. 3520 din 
03.08.2012, conform articolului 39, alin. (2) din Legea nr. 215/2001 privind Administraţia 
Publică Locală, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, la care participă: 
domnul primar Emilian Frâncu, domnul secretar Toma Mihăescu, precum şi 21 de 
consilieri locali din totalul de 23 de consilieri locali în funcţie.  

În continuare, domnul secretar Toma Mihăescu informează că sunt prezenţi           
21 de consilieri locali în funcţie. Lipsesc motivat urm[torii consilieri locali: Crăciunescu 
Grigore şi Ene Gabriela Ana. În aceste condiţii domnul secretar Toma Mihăescu declară 
legal constituită şedinţa de astăzi.  De asemenea, domnul secretar Toma Mihăescu 
prezintă membrilor Consiliului Local procesele verbale ale şedinţelor extraordinare din               
26 iulie 2012 şi 29 iulie 2012. Nefiind discuţii pe marginea celor prezentate se supune 
aprobării şi se aprobă cu vot unanim procesele verbale ale şedinţelor 26 iulie 2012 şi              
29 iulie 2012. 
 În continuare, domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Matei Gigi Ion prezintă 
ordinea de zi a şedinţei, care cuprinde următoarele puncte: 

1. Raport şi proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local şi a listei de 
investiţii pe total surse de finanţare pentru anul 2012. 

2. Raport şi proiect de hotărâre privind anularea procedurii de licitaţie deschisă 
pentru ”Delegarea prin concesiune a gestiunii unor activităţi componente ale 
serviciului public de salubrizare din Municipiul Râmnicu Vâlcea”. 

3. Raport şi proiect de hotărâre privind analizarea solicitării  SC URBAN SA Rm. 
Vâlcea,  de prelungire a Contractului  nr. 39051/09.12.2005, având ca obiect 
delegarea gestiunii serviciului public de salubrizare a municipiul Râmnicu 
Vâlcea prin concesiune. 

4. Raport şi proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Local 
nr.191/40/2012. 

5. Raport şi proiect de hotărâre privind iniţierea înfrăţirii între municipiul Râmnicu 
Vâlcea şi oraşul Sparta - Grecia. 

6. Diverse. 
  - Raportul şi proiectul de hotărâre privind mandatarea reprezentanţilor Consiliului 

Local în Adunarea Generală a Acţionarilor la  S.C. ETA S.A.; 
  - Raportul şi proiectul de hotărâre privind  mandatarea reprezentanţilor Consiliului 

Local în Adunarea Generală a Acţionarilor la  S.C. APAVIL S.A; 
  - Raportul şi proiectul de hotărâre privind  mandatarea reprezentanţilor Consiliului 

Local în Adunarea Generală a Acţionarilor la  S.C. PIETE PREST S.A. 
Nefiind alte discuţii pe marginea celor prezentate, domnul preşedinte de şedinţă 

supune aprobării ordinea de zi a şedinţei care este aprobată cu vot unanim de membrii 
consiliului local prezenţi la şedinţă. 
  La punctul unu din ordinea de zi  sunt prezentate “Raportul şi proiectul de 
hotărâre privind rectificarea bugetului local şi a listei  de investiţii pe total surse de finanţare 
pentru anul 2012 plus raportul de completare nr. 42963 din 08.08.2012”. 

Domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei: Se propune rectificarea 
bugetului local al municipiului pentru anul 2012 în plus cu suma de 1.643.270 lei din 
care: venituri proprii 1.552.300 lei şi venituri cu destinaţie specială 90.970 lei, cu 
prevederi la partea de cheltuieli, conform prevederilor legale. 
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Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură; nr.4, de organizare şi 
dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului înconjurător, 
gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură şi nr.5, pentru 
învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement şi, 
fără completări sau modificări, aprobării proiectul de hotărâre privind rectificarea bugetului 
local şi a listei  de investiţii pe total surse de finanţare pentru anul 2012 plus raportul de 
completare nr. 42963 din 08.08.2012. 

Cu vot unanim  se aprobă următoarele : 
-rectificarea bugetului local al municipiului Râmnicu Vâlcea pentru anul 2012, în 

plus cu suma de 1.736.780 lei, atât la partea de venituri, cât şi la partea de cheltuieli, 
conform anexelor nr.1 şi nr.2, care fac parte integrantă din hotărârea adoptată ; 

- bugetul pe anul 2012, rectificat conform alineatului precedent, va avea valoarea 
totală de 214.509.960 lei, la partea de venituri, din care 194.173.450 lei – venituri estimate 
pentru anul 2012 şi 20.336.510 lei – excedent al anilor anteriori şi 214.509.960 lei, la  
partea de cheltuieli ; 

- rectificarea lista cuprinzând ”Situaţia privind repartizarea creditelor bugetare pe 
unităţi de învăţământ pe anul 2012”, în plus cu suma de 244.000 lei, ajungând la valoarea 
totală de 7.874.000 lei, conform anexei nr.3, care face parte integrantă din hotărârea 
adoptată ; 

- rectificarea listei cuprinzând ”Situaţia privind subvenţiile repartizate pentru 
acoperire cheltuieli cu serviciile funcţionale pentru internate pe anul 2012”, în plus cu suma 
de 46.000 lei, anjungând la valoarea totală de 582.000 lei, conform anexei nr.5, care face 
parte integrantă din hotărârea adoptată ; 

- rectificarea ”Listei de investiţii pe anul 2012 – TOTAL SURSE DE FINANŢARE”, în 
plus cu suma de 423.000 lei, ajungând la valoarea totală de 30.436.600 lei, conform 
anexei nr.6, care face parte integrantă din hotărârea adoptată ; 

- rectificarea ”Listei de investiţii pe anul 2012 – fonduri externe nerambursabile 
postaderare şi cofinanţare buget local”, în plus cu suma de 90.970 lei din fonduri externe 
nerambursabile, şi 12.000.000 lei din credit intern, ajungând la valoarea totală de      
28.134.740 lei, conform anexei nr.7, care face parte integrantă din hotărârea adoptată ; 

Influenţele din această rectificare se regăsesc în anexele menţionate la art.1-5, iar 
anexele nr.4 – ”Situaţia privind repartizarea creditelor bugetare pe unităţi de învăţământ 
preşcolar cu program prelungit pe anul 2012 ”, nr.8 – ”Situaţia privind repartizarea 
creditelor bugetare pe unităţi de învăţământ preuniversitar de stat pentru burse elevi pe 
anul 2012” şi nr.9 – ”Lista de investiţii pe anul 2012 – unităţi de învăţământ preuniversitar 
de stat” rămân nemodificate. 
 La punctul doi din ordinea de zi  sunt prezentate - Raportul şi proiectul de 
hotărâre privind anularea procedurii de licitaţie deschisă pentru „Delegarea prin 
concesiune a gestiunii unor activităţi componente ale serviciului public de salubrizare 
din Municipiul Râmnicu Vâlcea”.  

Domnul preşedintea de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei:Se propune anularea 
procedurii de licitaţie deschisă pentru „Delegarea prin concesiune a gestiunii unor 
activităţi componente ale serviciului public de salubrizare din Municipiul Râmnicu 
Vâlcea”. Anularea acestei proceduri se impune ca urmare a faptului că art.2 din 
Hotărârea Consiliului Local nr. 240/2011, hotărâre în baza căreia a fost demarată 
procedura de delegare prin concesiune a gestiunii unor activităţi componente ale 
serviciului mai sus menţionat, a fost anulat în primă instanţă, iar documentele emise în 
cadrul procedurii, precum şi cele care au stat la baza licitaţiei (studiul de oportunitate, 
caiet de sarcini, etc) întocmite în anul 2011, au fost deja atacate în justiţie pentru 
anulare, documente al căror conţinut trebuie oricum actualizat şi în funcţie de datele 
recensământului populaţiei şi al locuinţelor din octombrie 2011 şi de asocierea 
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municipiului la Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară pentru Serviciul de Salubrizare 
a Localităţilor din Judeţul Vâlcea. 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale; nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură; nr.4, de organizare şi 
dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului înconjurător, 
gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice şi de arhitectură şi nr.5, pentru 
învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement şi, 
fără completări sau modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind anularea 
procedurii de licitaţie deschisă pentru „Delegarea prin concesiune a gestiunii unor activităţi 
componente ale serviciului public de salubrizare din Municipiul Râmnicu Vâlcea”.  

Cu vot unanim se aprobă următoarele: 
- anularea procedurii de licitaţie deschisă pentru ”Delegarea prin concesiune a 

gestiunii unor activităţi componente ale serviciului public de salubrizare din Municipiul 
Râmnicu Vâlcea” ; 

- consecinţă a prevederilor alineatului precedent şi întrucât ofertele depuse nu au 
fost deschise, acestea vor fi restituite ofertanţilor;  

- în vederea demarării unei noi proceduri de licitaţie, studiul de oportunitate şi 
documentaţia de atribuire vor fi refăcute ţinând seama de datele recensământului 
populaţiei şi al locuinţelor şi vor fi corelate cu proiectele aflate în derulare privind 
gestionarea deşeurilor la nivel judeţean, în care Municipiul Râmnicu Vâlcea este parte, 
conform Hotărârii Consiliului Local nr.204/12.08.2011 privind asocierea municipiului cu 
Judeţul Vâlcea şi cu localităţi din judeţul Vâlcea, în vederea înfiinţării Asociaţei de 
Dezvoltare Intercomunitară pentru Serviciul de Salubrizare a Localităţilor din Judeţul 
Vâlcea. 
  La punctul trei din ordinea de zi  sunt prezentate “Raportul şi proiectul de hotărâre 
privind analizarea solicitării S.C. URAN S.A. Râmnicu Vâlcea de prelungire a Contractului 
nr. 39051 din 09.12.2005, având ca obiect delegarea gestiunii serviciului public de 
salubrizare a municipiului Râmnicu Vâlcea prin concesiune”.   

Domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei: Se propune prelungirea 
până la data de 30 noiembrie 2012, a contractului nr. 39051 din 09.12.2005 de delegare 
prin concesiune a gestiunii serviciului public de salubrizare a municipiului încheiat cu                
S.C. URBAN S.A, ca urmare a solicitării acestei societăţi motivat de faptul că acest 
contract a fost suspendat pe o perioadă de 11 luni în urma unor hotărâri judecătoreşti, 
respectiv de la data de 1 ianuarie 2007 (dată la care s-a început prestarea serviciului de 
către S.C. ROSAL GRUP S.R.L) şi până la data de 30.11.2007 (dată de la care                 
SC URBAN SA a reluat prestarea serviciului).  
          La solicitarea domnului preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei, comisiile 
de specialitate ale Consiliului Local şi-au prezentat avizele după cum urmează : 

-Comisia nr.1, pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii 
publice, a drepturilor cetăţenilor, prin preşedinte Boban Liviu Emil : aviz favorabil cu 
amendamentul ca prealabil semnării actului adiţional, S.C. URBAN S.A. va prezenta o 
declaraţie de renunţare expresă la acţiunea promovată în dosarul nr.1405/90/2012, aflat 
pe rolul Tribunalului Vâlcea” ; Totodată vă informez că pe adresa Consiliului local a venit o 
adresă din partea SC URBAN SA, prin care se obligă să renunţe la aceste cereri din 
dosarul respectiv; 

- comisia nr.2, de buget-finanţe, prognoze economico-sociale – aviz favorabil ; 
- comisia nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, 

administrarea domeniului public şi privat, agricultură – aviz favorabil. 
Domnul consilier Persu Mihai : În 2008 sau 2009 s-a semnat o conciliere prin care 

S.C. URBAN SA urma să achite intr-un fel sau altul din datorii şi aş vrea să vă întreb dacă 
de la acea dată s-a mai plătit ceva de către societate ? Au mai achitat vreo sumă de bani 
în conturile Primăriei ?  

Domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei: Procesul este pe rol. 
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Domnul consilier Persu Mihai : Nu. Vorbim de un act adiţional, de o conciliere prin 
care SC URBAN SA s-a angajat că va plăti nişte sume de bani. In urma acelei concilieri             
s-a achita ceva sau nu ? 

Domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei: Fără să fi verificat vă spun 
sigur că nu. Sunt în instanţă. 

Domnul consilier Persu Mihai : Nu, nu vorbim de o conciliere. S-a intrat în Consiliul 
Local şi s-au angajat să plătească. Încă o întrebare: Dacă URBAN-ul contestă calculul 
redevenţei pe perioada contractului, atunci cum v-a accepta să plătească pentru aceste 11 
luni pe acelaşi calcul, redevenţa? Noi nu ne putem antepronunţa faţă de instanţă. 

Domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei: dacă vă uitaţi cu atenţie în 
material nu se spune nicăieri că se modifică modul de calcul al redevenţei. În baza 
hotărârii instanţei, calculul se va extinde şi pentru această perioadă pentru că acest 
document, act adiţional, se supune aceloraşi criterii la care este supus contractul iniţial. 

Domnul consilier Persu Mihai : Am înţeles. Deci, practic, în condiţiile în care 
URBAN-ul a contestat tocmai acest mod de calcul al redevenţei, ce certitudine avem noi 
că v-a accepta acum şi îşi va lua angajamentul ? 

Domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei: Dacă vă uitaţi cu atenţie 
aveţi în spate o anexă în care sunt cantităţile, volumele de resturi menajere care se achită. 

Domnul consilier Persu Mihai: Sunt nişte diferenţe în modul de calcul al redevenţei, 
v-am spus... 

Domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei: Vine şi corectează modul 
de calcul hotărârea instanţei. Ce-i mai simplu decât atât? 

Domnul consilier Persu Mihai: Tocmai asta vă spun. Era normal, din punctul meu 
de vedere, ca instanţa să se pronunţe, că era varianta consiliului sau varianta URBAN-ului 
nu ne interesează. Însă este un punct de vedere personal. 

Domnul primar Emilian Frâncu: Dacă-mi permiteţi o singură observaţie. Noi, dorim 
acum să avem posibilitatea să primim bani de la URBAN. Deci, să încasăm redevenţa. 
Fără ca să existe această prelungire ei nu vor accepta niciodată facturarea. Deci, este un 
cerc vicios. Deci, obiectul hotărârii pe care noi vă propunem să o luaţi astăzi este tocmai 
aceea de a permite recuperarea unor sume de bani, care în momentul de faţă sunt folosite 
de URBAN, din punctul nostru de vedere, nejustificat, în folosul municipalităţii. Acest lucru 
se discută acum. Valoarea, să zicem aşa, a acestei sume o va stabili instanţa. Noi nu vom 
renunţa niciodată la punctul nostru de vedere. Vă asigur că, aşa cum în şedinţa trecută, 
Consiliul a solicitat precizări suplimentare care, sper că, aţi văzut că au fost prezentate şi 
s-au respectat toate precizările solicitate. Consiliul Local le-a adăugat cererii iniţiale şi de 
aceea am şi revenit cu această propunere pentru că altfel nu avea sens. Tot aşa avem 
asigurarea că, din punct de vedere legal, se vor continua absolut toate procesele prin care 
noi ne cerem drepturile, iar cele care ţin de speţa în sine, care din punctul nostru de 
vedere a fost mai mult o chestiune de orgoliu şi de ambiţia de a-şi susţine avocaţii un 
punct de vedere sau altul, să se stingă, să nu avem de plătit nici daune şi totul să intre în 
normal. Trebuie să avem un operator de salubritate care să-şi facă treaba cu seriozitate şi 
eu zic că este în beneficiul locuitorilor municipiului să încheiem unde se poate încheia 
litigiile şi să mergem pe o cale. Urmează şi de fapt am semnat acel acord pentru 
operatorul judeţean de salubritate care ne obligă să urgentăm puţin aceste demersuri că 
altfel vom fi blocaţi. 

Domnul consilier persu Mihai: Domnule primar, este corectă poziţia dumneavoastră 
şi o susţin. Realizez că situaţia economică este dură la fel pentru ei aşa cum este pentru 
toată societatea. Însă, tocmai de aceea am întrebat dacă acum patru ani de zile, în urma 
unei concilieri, nu au fost în stare să achite, iar acum de la 01 ianuarie au încasat nişte 
bani, poate chiar şi pe cele şase luni de care discutăm, presupunem, în aceste condiţii, că 
aceşti bani ar fi trebuit să fie în cont. Mi se părea un act de bunăvoinţă din partea 
societăţii. Să fi achitat această dată. Noi nu avem la momentul acesta absolut nicio 
garanţie, dacă dumneavoastră aveţi această garanţie sigur că... 

Domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei: Domnule Persu, 
chestiunile sunt foarte simple dar încercaţi să le complicaţi. Aveţi temă astăzi din partea 
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grupului. Vreau să vă explic silabă cu silabă. Deci, nu putea să plătească societatea 
pentru că neavând actul juridic nu puteam să emitem facturi? Neavând factură nu putea să 
plătească. Trebuie să înţelegeţi că dacă vorbeaţi de conciliere şi garanţie, avem garanţia 
chiar în material. Dacă nu plăteşte în 15 septembrie se anulează actul adiţional. Ce vreţi 
mai mult? Am ţinut cont de propunerile pe care le-aţi făcut şi în comisii privind 
angajamentul că nu vor chetuieli de judecată. Am ţinut cont de asemenea şi de faptul că 
societatea va face un efort financiar. Acum nu văd de ce nu am avea astăzi un vot de 
unanimitate. 

Domnul primar Emilian Frâncu: Domnu Persu, dacă îmi permiteţi să continui 
această argumentaţie. Eu nu vă pot da  asigurări că un terţ poate să facă ceva. Nu mă pot 
angaja în numele altuia. Dar, eu pot să vă spun că va fi tocmai acel element, plata acestei 
sume la care s-a angajat URBAN-ul, va demonstra că există bună intenţie. Deci, să putem 
colabora cu un operator serios. Dacă nu este foarte clar pentru noi că ne vom îndrepta 
atenţia spre alte soluţii atunci când va veni momentul să facem o selecţie pentru că ştim 
că cineva nu şi-a respectat un angajament. Atunci uşor se poate elimina acel operator. 

Domnul consilier Persu Mihai: Numai o secundă, pentru domnul Matei aş vrea să 
vă spun că nu voi primi teme de lucru din partea grupului şi nu mă puteţi acuza pe mine de 
partipriuri, întrucât dacă vă aduceţi aminte, la solicitarea dumneavoastră, acum vreo trei 
ani de zile, public am ieşit şi am susţinut URBAN-ul şi am dat şi semnătură pentru 
susţinerea operatorului pentru că am fost şi am apreciat serviciile pe care le prestează. 
Haideţi să fim un pic realişti. Eu am venit aici cu nişte probleme pentru că cetăţenii au 
nevoie de soluţii şi nu din dorinţa de a epata aşa cum ziceţi dumneavoastră. Reţineţi că 
avem nişte probleme pe care le-am adus în discuţie, iar mai departe votul este al fiecăruia. 

Domnul primar Emilian Frâncu: Domnu Persu, tocmai asta am spus şi am apreciat 
punctul dumnevoastră de vedere. Haideţi să nu mai continuăm pe tema aceasta. V-am 
dat, cred eu, răspunsuri lămuritoare şi, din punctul meu de vedere, va fi piatra de încercare 
pe aceaste noi construcţii pe care noi încercăm să le facem, care se bazează pe încredere 
şi pe bun simţ şi pe bunăvoinţă. Dacă mergem pe război întotdeanu există posibilitatea să 
se piardă ceva şi nu aş dori aşa ceva pentru locuitorii municipiului. 

Domnul consilier Rădulescu Romeo: Aş vrea să lămurim un pic lucrurile. În acest 
moment, dacă URBAN-ul avea bunăvoinţă să plătească o putea face, însă nu aceasta 
este problema. Problema este că societatea, în acest moment, este în procedură de 
executare silită pe site-ul ANAF-ului şi are toate conturile blocate. Cum o să plătească 
dacă are toate conturile blocate pentru o sumă de 600 şi ceva de miliarde de lei vechi? 

Domnul primar Emilian Frâncu: Este în procedură de reorganizare judiciară şi nu 
are niciun fel de cont din acest punct de vedere şi tocmai acest lucru îi permite să facă 
plata. 

Domnul consilier Rădulescu Romeo: Pe site-ul Ministerului Finanţelor scrie 
executare silită nu scrie reorganizare judiciară. Date oficiale citite de pe site-ul ministerului. 

Domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei: Domnule consilier, noi               
ne-am luat măsura şi anulăm actul adiţional dacă nu se face plata. Ce puteam face mai 
mult? Ne-am străduit să facem ceva să aducem bani la Primărie. 

Domnul consilier Rădulescu Romeo: Miroase, dar votul decide. 
Domnul consilier Amza Valeru: Toată lumea întreabă cum se face plata şi cum se 

recuperează bani. Cum credeţi că o să plătească la momentul de faţă dacă nu are un 
document? Cum credeţi că o să plătească URBAN-ul Municipiului Râmnicu Vâlcea bani 
fără să aibă un act? Explicaţi-mi dumneavoastră. Noi asta vrem să facem, să găsim un 
cadru legal pentru ca ei să plătească. Acuma situaţia este de aşa natură că neputând 
emite facturi, URBAN-ul în baza cărui document plăteşte Primăriei municipiului Râmnicu 
Vâlcea. URBAN-ul în momentul de faţă încasează bani de la populaţie, încasează 
redevenţa şi face ce vrea cu ei pentru că la primărie nu poate să plătească că nu există 
temei legal. Nu există document. Lucruri pe care dumneavoastră de fapt le ştiţi, dar 
încercaţi acuma să... 

Domnul consilier Rădulescu Romeo: Domnu Amza, există un contract pe care nu 
vor să-l semneze. De ce nu l-au semnat? 
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Domnul primar Emilian Frâncu: Pentru că dacă îl semnau recunoşteau în proces că 
ei nu au dreptate, aşa ei susţin dreptul la cele 11 luni de prelungire a unui contract valabil 
din punctul de vedere al nostru, al dumneavoastră nu a fost. Este o altă conducere a 
municipalităţii şi de aceea, din punctul meu de vedere, s-a schimbat foarte mult atitudinea. 
M-aţi întrebat de atitudine de ce s-a făcut într-un anumit fel. Veţi vedea că lucrurile vor 
intra în normalitate şi nu trebuie să continuăm pe această temă. 

Domnul consilier Voicu Marius Iulian: Două aspecte doream să vă prezint. Unu: în 
privinţa unui debitor care nu plăteşte nu trebuie neapărat să stau şi să aştept să plătească 
ci îl pot executa silit având un titlu în acest sens. Deci, referitor la cele trei milioane şi ceva 
se va da o hotărâre judecătorească şi o pot pune în executare, iar cu privire la celelalte, 
adică la ultimele şase luni existând factură, mai ales în momentul actual când ei sunt în 
cerere de reorganizare judiciară, este important să am factură pentru a putea să mă 
înscriu la masa credală. Fără a mă înscrie la masa credală este riscant că aş putea fi 
întrebat de ce nu m-am înscris. Din punctul ăsta de vedere eu zic că putem şi trebuie să 
rezolvăm această problemă a facturării pentru că ar trebui ca factura să fie însuşită de ei. 
Prin semnarea ei ( a facturii) poţi să faci şi o somaţie de plată – o procedură simplificată să 
mergi să rezolvi această problemă, dar este obligatoriu să fie semnată factura şi să fie 
primită de ei. Cu asta eu zic că-i putem condiţiona cu actul adiţional şi aici ajung la 
amendamentul pe care l-am discutat noi în comisie. Eu aş vrea să prindem această 
condiţionare de renunţare la cheltuielile de judecată. Dacă renunţă la cerere atunci este şi 
mai bine şi aş vrea să-l prindem în actul adiţional. Aş vrea să semneze reprezentantul lor 
pentru a nu fi o hotărâre care nu îi este opozabilă. Vreau să fie un act adiţional pe care  
să-l semneze şi altfel să-şi asume acel angajament de a renunţa la acesta cauză în 
dosarul 1405/90/2012. 

Domnul primar Emilian Frâncu: Domnule consilier îmi permiteţi că să vă atrag 
atenţia referitor la această condiţionare că ei s-au angajat în scris la acest lucru. Dar, dacă 
doriţi... Este un angajament clar. 

Domnul consilier Voicu Marius Iulian: Acela este punctul lor de vedere, dar trebuie 
prins. Nu este decât o adresă către Primăria municipiului Râmnicu Vâlcea şi nu scrie aici 
că este un angajament. 

Domnul primar Emilian Frâncu: Cred că nu este nicio problemă ca propunerea 
dumneavoastră să fie acceptată pentru că ea vine doar să întărească o poziţie. 

Domnul consilier Voicu Marius Iulian: Asta am susţinut şi data trecută că trebuie să 
ne luăm nişte măsuri de prevedere. E o adresă şi eu aş vrea să o prindem în actul 
adiţional 

Domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei: Cred că este ultima 
pretenţie pe care o aveţi şi cred că vi le-am prins pe toate. Chiar dacă au fost la nivel de 
chichiţe. Angajamentul comunicat prin adresa nr... va fi prins în actul adiţional. 

Domnul secretar Toma Mihăescu : Vom prinde în actul adiţional acest 
amendament. 

Nemaifiind alte discuţii pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind analizarea solicitării S.C. URAN S.A. Râmnicu Vâlcea de prelungire a 
Contractului nr. 39051 din 09.12.2005, având ca obiect delegarea gestiunii serviciului 
public de salubrizare a municipiului Râmnicu Vâlcea prin concesiune, completat cu 
amendamentul din plenul consiliului local. 

Întrunind 18 voturi „pentru” şi 3 „abţineri” (Rădulescu Romeo, Constantinescu 
Cosmin Dragoş, Persu Mihai) se aprobă prelungirea cu 11 luni a contractului 
nr.39051/2005 de delegare prin concesiune a gestiunii serviciului public de salubrizare a 
municipiului Râmnicu Vâlcea, încheiat cu S.C. URBAN S.A., reprezentând durata cu care 
acesta a fost suspendat în anul 2007, respectiv până la 30 noiembrie 2012, urmând să se 
încheie în acest sens un act adiţional la contractul respectiv. 

Prealabil semnării actului adiţional prevăzut la alineatul precedent, S.C. URBAN 
S.A. va prezenta o declaraţie de renunţare expresă la acţiunea promovată în dosarul 
nr.1405/90/2012, aflat pe rolul Tribunalului Vâlcea, cu termen de judecată la data de 
11.09.2012, declaraţie ce va avea următorul conţinut: 
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”Subscrisa, S.C. URBAN S.A., cu sediul social în Râmnicu Vâlcea, str. Carol I, 
nr.30, bl.D6, jud. Vâlcea, reprezentată prin director general Teodor Gabriel Florescu, 
înţeleg să renunţ la judecată cu privire la cererea ce face obiectul dosarului 
nr.1405/90/2012, aflat pe rolul Tribunalului Vâlcea, cu termen de judecată la data de 
11.09.2012”. 
 Plata redevenţei datorată pe perioada 01 ian. – 31 iulie 2012 se va face până cel 
mai târziu la data de 15 septembrie 2012, iar, în continuare, lunar, conform prevederilor 
Contractului de delegare. 
 Neplata redevenţei în condiţiile stabilite conform prevederilor de mai sus va 
conduce la revocarea prezentei hotărâri şi, pe cale de consecinţă, la anularea actului 
adiţional cu privire la prelungirea duratei contractului. 

De asemenea, se împuterniceşte Primarul municipiului ca, prin serviciile de 
specialitate, să întocmească şi să semneze actul adiţional prevăzut mai sus.  
 Începând cu data intrării în vigoare a prezentei hotărâri, Hotărârile Consiliului Local 
nr.302/2011 şi nr.348/2011 se revocă. 

  La punctul patru din ordinea de zi  sunt prezentate “Raportul şi proiectul de 
hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Local nr. 191/40/2012, referitoare la 
aprobarea angajării unor cheltuieli pentru realizarea unui audit extern la Primăria 
municipiului Râmnicu Vâlcea”. 

Domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei: Se propune modificarea 
alin.(1) şi (2) ale art.1 din hotărârea mai sus menţionată în sensul diminuării numărului de 
obiective ce vor fi auditate de la cinci la trei, precum şi a duratei supuse auditării pentru 
aceste obiective în cadrul aceleiaşi sume de bani aprobate. 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi, fpără completări sau 
modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind modificarea Hotărârii 
Consiliului Local nr. 191/40/2012, referitoare la aprobarea angajării unor cheltuieli pentru 
realizarea unui audit extern la Primăria municipiului Râmnicu Vâlcea. 

Cu vot unanim se aprobă modificarea alineatului (1) al art.1 din Hotărârea 
Consiliului Local nr.191/40/2012 , care va avea următorul conţinut : 

”(1) Se aprobă angajarea unor cheltuieli pentru realizarea unui audit extern la 
Primăria municipiului Râmnicu Vâlcea, ce va avea următoarele obiective : 

a) verificarea respectării prevederilor legale privind fundamentarea, achiziţionarea, 
derularea lucrărilor de investiţii şi prestări servicii ; 

b) respectarea cadrului legal privind achiziţiile publice ; 
c) modul de derulare şi implementare a tuturor proiectelor cu finanţare externă pe 

perioada 2011-2012.” 
De asemenea se modifică alin.(2) al art.1 din Hotărârea Consiliului Local 

nr.191/40/2012 , care va avea următorul conţinut : 
”(2) Perioada supusă auditării pentru obiectivele prevăzute la alin.(1), lit.a) şi b) va fi 

01.01.2012-30.06.2012, iar achiziţia acestui serviciu public de audit extern se va efectua 
conform prevederilor Ordonanţei de Urgenţă a Guvernului nr.34/2006 privind atribuirea 
contractelor de achiziţie publică, a contractelor de concesiune de lucrări publice şi a 
contractelor de concesiune de servicii, fără a depăşi costul de 15.000 Euro.” 

Celelalte prevederi stabilite prin Hotărârea Consiliului Local nr.191/40/2012 rămân 
nemodificate. 

La punctul cinci din ordinea de zi  sunt prezentate “Raportul şi proiectul de 
hotărâre privind iniţierea înfrăţirii între municipiul Râmnicu Vâlcea şi oraşul Sparta – 
Grecia”.  

Domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei: Se propune iniţierea 
înfrăţirii între Municipiul Râmnicu Vâlcea şi oraşul Sparta din Grecia, oraş a cărui 
delegaţie a participat la Zilele Imnului Naţional din acest an şi care agrează o astfel de 
relaţie. 



8 
 

La solicitarea domnului preşedinte de şedinţă, comisiile de specialitate nr.1, pentru 
administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor 
cetăţenilor şi nr.5, pentru învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi 
sportive şi de agrement şi-au prezentat avizele favorabile. 

Domnul primar Emilian Frâncu: Dacă îmi permiteţi două lucruri vreau să vă spun. În 
primul rând, am primit în scris mulţumirile delegaţiilor care au participat la festivităţile 
prilejuite de sărbătorirea Zilei Imnului Naţional. Primarii şi viceprimarii din Krusevak, 
Kromeritz, Salamina şi Sparta au arătat prin acest gest că ei doresc să continue aceste 
relaţii de prietenie cu noi. Fac însă, o menţiune, în acest moment cu excepţia unei singure 
localităţi, la toate celelalte procedurile nu sunt la acest moment încheiate. Deci, nu există 
în mod oficial încheiate procedurile de înfrăţire. Probabil, la sfârşitul acestei luni, după o 
analiză, o să vă propun să vedem care sunt demersurile pe care le vom continua. Sunt 
lacune în dosarele respective, nu sunt aprobări din partea Ministerului de Externe, al 
Administraţiei şi Internelor ş.a.m.d. O a doua menţiune, ar fi aceea că am trimis la 
Ştraubing o delegaţie tocmai pentru a vedea în ce măsură noua municipalitate este 
interesată de reluarea vechii colaborări cu noi. Am primit şi de aici un răspuns favorabil şi 
cred eu că va putea fi, în cel mai scurt timp, încheiat un act oficial de data aceasta de 
înfrăţire şi cu localitatea germană Ştraubing. 

Nemaifiind alte discuţii pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind iniţierea înfrăţirii între municipiul Râmnicu Vâlcea şi oraşul Sparta – 
Grecia. 

Cu vot unanim se aprobă următoarele: 
-iniţierea demersurilor privind înfrăţirea municipiului Râmnicu Vâlcea cu oraşul 

Sparta din Grecia; 
- împuternicirea primarului municipiului Râmnicu Vâlcea să elaboreze şi să 

transmită o scrisoare prin care să exprime intenţia de înfrăţire, precum şi să negocieze cu 
autorităţile similare din Sparta termenii acordului de înfrăţire; 

- mandatarea primarului municipiului Râmnicu Vâlcea să comunice Ministerului 
Afacerilor Externe şi Ministerului Administraţiei şi Internelor intenţia de înfrăţire a celor 
două localităţi, precum şi de a transmite Ministerului Afacerilor Externe, proiectul  acordului 
de înfrăţire, în vederea avizării.  

La punctul şase din ordinea de zi “Diverse”  sunt prezentate trei subpuncte. 
  La subpunctul 1  sunt prezentate “Raportul şi proiectul de hotărâre privind 

mandatarea reprezentanţilor Consiliului Local în Adunarea Generală a Acţionarilor la  S.C. 
ETA S.A”. 

         Domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei: Se propune mandatarea 
reprezentanţilor Consiliului Local în Adunarea Generală a Acţionarilor la S.C. ETA S.A. să 
îndeplinească atribuţia prevăzută la lit.e) a art. 4.3 din Actul Constitutiv, respectiv să 
hotărască cu privire la completarea şi modificarea actului constitutiv al societăţii, în 
conformitate cu prevederile OUG nr.109/2011, privind guvernanţa corporativă a 
întreprinderilor publice. 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi, fără completări sau 
modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind mandatarea reprezentanţilor 
Consiliului Local în Adunarea Generală a Acţionarilor la  S.C. ETA S.A. 

Cu vot unanim se mandatează reprezentanţii Consiliului Local în Adunarea 
Generală a Acţionarilor la S.C. ETA S.A., să îndeplinească atribuţia prevăzută la lit.e) a 
art.4.3 din Actul Constitutiv, respectiv să hotărască cu privire la completarea şi modificarea 
Actului Constitutiv al societăţii în conformitate cu prevederile Ordonanţei de Urgenţă a 
Guvernului nr.109/2011 privind guvernanţa corporativă a întreprinderilor publice, 
menţinându-se numărul membrilor Consiliului de Administraţie stabiliţi conform art.5.1 din 
Actul Constitutiv al societăţii. 
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  La subpunctul 2  sunt prezentate “Raportul şi proiectul de hotărâre privind  
mandatarea reprezentanţilor Consiliului Local în Adunarea Generală a Acţionarilor la  S.C. 
APAVIL S.A”. 

      Domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei: Se propune mandatarea 
reprezentanţilor Consiliului Local în Adunarea Generală a Acţionarilor la S.C. APAVIL S.A. 
să îndeplinească atribuţia prevăzută la lit.s) a art. 12.3 din Actul Constitutiv, respectiv să 
hotărască cu privire la completarea şi modificarea actului constitutiv al societăţii, în 
conformitate cu prevederile OUG nr.109/2011, privind guvernanţa corporativă a 
întreprinderilor publice. 

Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi, fără completări sau 
modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind  mandatarea reprezentanţilor 
Consiliului Local în Adunarea Generală a Acţionarilor la  S.C. APAVIL S.A. 

Cu vot unanim se mandatează reprezentanţii Consiliului Local în Adunarea 
Generală a Acţionarilor la S.C. APAVIL S.A., să îndeplinească atribuţia prevăzută la lit.s) a 
art.12.3 din Actul Constitutiv, respectiv să hotărască cu privire la completarea şi 
modificarea Actului Constitutiv al societăţii în conformitate cu prevederile Ordonanţei de 
Urgenţă a Guvernului nr.109/2011 privind guvernanţa corporativă a întreprinderilor publice, 
menţinându-se prevederile art. 16.1 din Actul Constitutiv al societăţii referitoare la numărul 
membrilor Consiliului de Administraţie. 
  La subpunctul 3  sunt prezentate “Raportul şi proiectul de hotărâre privind  
mandatarea reprezentanţilor Consiliului Local în Adunarea Generală a Acţionarilor la      
S.C. PIETE PREST S.A”. 
      Domnul preşedinte de şedinţă, viceprimar Gigi Ion Matei: Se propune mandatarea 
reprezentanţilor Consiliului Local în Adunarea Generală a Acţionarilor la S.C. PIETE 
PREST S.A. să îndeplinească atribuţia prevăzută la lit.k) a art.  11.2 din Actul Constitutiv, 
respectiv să hotărască cu privire la completarea şi modificarea actului constitutiv al 
societăţii, în conformitate cu prevederile OUG nr.109/2011, privind guvernanţa corporativă 
a întreprinderilor publice. 
  Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.3, pentru servicii publice şi comerţ, întreprinderi 
mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, agricultură şi, fără completări sau 
modificări, se supune aprobării proiectul de hotărâre privind  mandatarea reprezentanţilor 
Consiliului Local în Adunarea Generală a Acţionarilor la   S.C. PIETE PREST S.A. 

  Cu vot unanim se mandatează reprezentanţii Consiliului Local în Adunarea 
Generală a Acţionarilor la S.C. PIEŢE PREST  S.A., să îndeplinească atribuţia prevăzută 
la lit.k) a art.11.2 din Actul Constitutiv, respectiv să hotărască cu privire la completarea şi 
modificarea Actului Constitutiv al societăţii în conformitate cu prevederile Ordonanţei de 
Urgenţă a Guvernului nr.109/2011 privind guvernanţa corporativă a întreprinderilor publice, 
menţinându-se prevederile art. 14.2 din Actul Constitutiv al societăţii referitoare la numărul 
membrilor Consiliului de Administraţie. 

Domnul preşedinte de şedinţă Matei Gigi Ion – Nemaifiind alte probleme de discutat, 
şedinţa de astăzi s-a închis. 
 
 
     PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,       SECRETAR MUNICIPIU, 
                        Gigi Ion MATEI                         jurist Toma MIH ĂESCU 
  
  
Red. R.M. 


